
Opmerking op het voorlopig ontwerp van fase 3 straatcluster 9 
 

Onderwerp Opmerking/vraag Reactie 

Bestrating De aanleg van trottoirbanden rondom het grasveld 
is ongunstig. De achterkant van de woningen wordt 
hierdoor onbereikbaar voor grotere transporten. 
Keren met de auto is nu alleen mogelijk via 
grasveld. Die mogelijkheid willen we graag 
behouden. 

Hier komen opsluitbanden. Deze zijn gelijk aan 
straatniveau. 

Bestrating De kleinere tegels bij Holthuizerdreef zijn mooi. Kan 
dat ook bij ons?  

We vervangen het asfalt in de Silo voor nieuwe 
klinkers. Naar verwachting worden dit dezelfde 
klinkers als in de Holthuizerdreef. De trottoirtegels 
gaan we hergebruiken. 

Bestrating Het pad naast het gazon mag weg. Op het nieuwe ontwerp hebben we het pad 
verwijderd en het gazon doorgetrokken.  

Groen Er staan hoge bomen voor Noordeinde 1 en 9. Een 
van de bomen helt erg ver door met harde wind. En 
verliest het hele jaar door elzenproppen. Om 
verstopping te voorkomen moeten de we de 
dakgoten regelmatig schoonmaken. De hoge 
bomen veroorzaken veel schaduw val op de 
zonnepanelen van verschillende woningen. We 
zitten voor een grote uitdaging, verduurzaaming. Er 
wordt aan de burger gevraagd om te investeren in 
duurzaamheid. Je mag van de gemeente 
Lingewaard verwachten dat men constructief 
meedenkt. Alles hoort bespreekbaar te zijn als het 
op verduurzaming aan komt. En niet aangeven dat 
schaduw en conditie van de boom geen reden is tot 
kap. Zet er bomen voor terug die niet te hoog 
worden.  

Bomen spelen ook een belangrijke rol bij de 
verduurzaming van de buitenruimte. Denk 
bijvoorbeeld aan verkoeling. De gemeente is 
daarom ook zuinig op de bomen. Bomen waarvan 
de conditie voldoende is kappen we daarom niet 
zomaar. Als we nieuwe bomen planten wordt 
zowel gekeken naar de bovengrondse als 
ondergrondse ruimte.  



Groen Het is noodzakelijk om het struweel op de kale 
doorgaande plekken te beplanten. Onder wiens 
verantwoordelijkheid valt het struweel? Het is toch 
ook gemeentegrond. 

We hebben hierover navraag gedaan bij de 
groenbeheerder van de gemeente. De inboet van 
struwelen gebeurt aankomend najaar/winter. De 
stroken bosplantsoen worden dan aangevuld of 
verbreedt waar nodig.  

Groen De Viburnum zijn door ons geplaatst om het zicht 
op de achterliggend schuurtjes weg te nemen. In dit 
perk zouden 3 bomen geplant worden. Toen de 
betreffende ambtenaar deze ging ophalen op de 
werf was er nog maar 1 aanwezig. Wanneer worden 
de resterende 2 erbij gepoot? 

We hebben besloten om de Viburnums te 
behouden. Het plantvak is te klein voor het 
plaatsen van drie bomen. De aanwezige boom 
blijft staan. Onder de heesters komt een nieuwe 
bodembedekker. 

Groen Het gazon wordt volgens uw voorstel vergroot. Het 
pad is weer ingetekend. Deze wordt niet gebruikt. 
Maak er een gazon van. 

Op het nieuwe ontwerp hebben we het pad 
verwijderd. En het gazon doorgetrokken.  

Groen U plaatst 2 bomen in het gazon aan de achterzijde 
van het Noordeinde. Onzin! De suggestie van ons is 
wat boompjes te plaatsen aan de zijde van de 
schuurtjes achter de Silo. Dit vermindert de uitkijk 
op de schuurtjes. En biedt meer privacy voor de 
bewoners van de Silo.  

Op het nieuwe ontwerp hebben we deze 2 bomen 
weggehaald. We kunnen geen bomen plaatsen op 
de plek die u aangeeft. Deze komen dan te dicht 
op de woningen. 

Groen Akkoord om de bomen op het plein van Noordeinde 
te vervangen. Maar plant er dan bomen terug van 
voldoende kruinhoogte. Hoogte van circa 6 meter. 
Deze bomen verminderen de inkijk van de ene naar 
de andere woning.  

Bij de plaatsing van de bomen houden we 
rekening met de kabels en leidingen in de grond. 
De gekozen bomen 'Koelreuteria paniculata' 
kunnen in de meest optimale omstandigheden 
uitgroeien tot ongeveer 15 meter. In een woonwijk 
worden deze bomen ongeveer 5 tot 8 meter hoog. 

Groen De beplanting van het plein Noordeinde graag van 
voldoende hoogte voorzien (als bestaand). En niet 
alleen bodembedekkers. 

Bij aanplant is de beplanting kleiner zijn dan in de 
huidige situatie. De soorten die we planten, 
worden in het midden hoger gehouden. Dit doen 
we om de inkijk tegen te gaan. Aan de randen 
komt lagere beplanting met meer bloei. 



Groen Duidelijk overlast gevende bomen blijven. Terwijl 
bomen die het niet zo goed doen vervangen 
worden. Het zou nu het moment zijn om bomen die 
overlast geven te vervangen.  

We hebben dit nagevraagd bij de boombeheerder. 
De conditie van deze bomen is te goed om ze te 
kappen.  

Groen Graag bomen vervangen door bomen met een kruin 
van ongeveer 6 meter hoog.  

De gekozen bomen 'Koelreuteria paniculata' 
kunnen in de meest optimale omstandigheden 
uitgroeien tot ongeveer 15 meter. In een woonwijk 
worden deze bomen ongeveer 5 tot 8 meter hoog. 

Groen U geeft aan dat het struweel buiten het project valt. 
Hoe kan het dan dat u circa 50 vierkante meter van 
het struweel weg haalt voor het breder maken van 
de opgang naar nummer 4. En het groen naast de 
parkeerplaats weghaalt. Dit groen en de 
parkeerplaats worden al 45 jaar onderhouden door 
aanwonenden.  

We hebben hierover navraag gedaan bij de 
groenbeheerder van de gemeente. De inboet van 
struwelen gebeurt aankomend najaar/winter. De 
stroken bosplantsoen worden dan aangevuld of 
verbreedt waar nodig. Door het breder maken de 
opgang kunnen de bewoners van Noordeinde 4 
gemakkelijker bij hun garage komen.  

Groen Omwonenden hebben de Viburnums zelf geplant. 
Dit om het zicht op de schuren weg te werken. Eerst 
stonden er bodembedekkers. Deze verdwenen door 
gebrek aan onderhoud. Ook zijn hier bomen 
omgewaaid. Er zouden 3 bomen terug komen. 
Uiteindelijk is er 1 boom gekomen. Dit is al heel 
lang een ergernis. 

We hebben besloten om de Viburnums te 
behouden. Het plantvak is te klein voor het 
plaatsen van drie bomen. De aanwezige boom 
blijft staan. Onder de heesters komt een nieuwe 
bodembedekker. 

Groen De boompjes naast de zijgevel van Silo 16 waren 
prachtig en gezond.  

We kunnen hier helaas niet meer bomen planten, 
Dit heeft te maken met de afstand tot de percelen.  

Groen Volgens tekening blijft het pad op het gazon 
bestaan. Bij het vervallen van dit pad kan u de 
boomspiegel vergroten en een parkeerplaats 
behouden. 

Op het nieuwe ontwerp hebben we het pad 
verwijderd. En het gazon doorgetrokken. De 
afmetingen van de nieuwe parkeerplaatsen 
voldoen aan de normen. Door deze nieuwe 
maatvoering is een vijfde parkeerplaats niet meer 
mogelijk. We kunnen de boomspiegel niet kleiner 
maken. Dit komt door de wortels van de boom.  

Groen Op tekening staat nog een esdoorn getekend die al 
gekapt is.  

De boom hebben we van het ontwerp gehaald. 



Groen Wat opvalt is dat er ineens 2 bomen ingetekend zijn 
op het gazon. Dit maakt het gazon ineens een stuk 
kleiner en niet fraaier.  

Op het nieuwe ontwerp hebben we deze 2 bomen 
weggehaald. 

Groen De uitbreiding van het grasveld tussen Noordeinde 
en Silo lijkt zinloos. Een dermate klein stukje gras 
heeft geen meerwaarde. 

Het grasveld blijft op straatniveau. Op het nieuwe 
ontwerp hebben we het pad verwijderd. En het 
gazon doorgetrokken. Meerdere bewoners 
vroegen of de verharding bij het plein kan blijven. 
Dit in verband met spelende kinderen. Het plein 
blijft bestrating. Het plantvak naast de 
parkeervakken wijzigt iets van vorm.   

Groen Het plantvak aan de achterzijde Noordeinde en Silo 
is ooit beplant met virburnums door omwonenden. 
Wij willen deze koste wat kost behouden. Er is hier 
1 boom bij geplaatst. Graag nog 1 boom 
bijplaatsen. 

We hebben besloten om de Viburnums te 
behouden. Het plantvak is te klein voor het 
plaatsen van drie bomen. De aanwezige boom 
blijft staan. Onder de heesters komt een nieuwe 
bodembedekker. 

Groen Het is absurd dat de Viburnums weggehaald 
worden om een bepaalde eenheid in de wijk te 
creëren.  

We hebben besloten om de Viburnums te 
behouden. Het plantvak is te klein voor het 
plaatsen van drie bomen. De aanwezige boom 
blijft staan. Onder de heesters komt een nieuwe 
bodembedekker. 

Groen Af en toe wordt het plantvak ontdaan van onkruid 
door Scalabor. Het treurige echter is dat ook de 
bodembedekkers worden verwijderd. Gaat de 
gemeente hierop toezicht houden? Het toezicht van 
de gemeente is hier namelijk zeer slecht. Overal 
tiert het onkruid welig, op straat en tussen tegels. 
Kunnen jullie zo snel mogelijk beginnen met het 
verwijderen van al het onkruid.  

Bij de nieuwe aanplant wordt een plantseizoen 
toezicht gehouden. Na een plantseizoen wordt het 
nieuwe groen overgedragen aan de gemeente. 
Wat betreft het onkruid op de verharding. Dit is 
een algemeen probleem waar momenteel hard 
aan gewerkt wordt. 



Groen In het voorlopig ontwerp staan opeens 2 nieuwe 
bomen getekend op het gazon. Dit is om inkijk te 
verminderen richting bewoners van Silo. Dit is totaal 
overbodig.  
1. Er zijn geen klachten van bewoners van de Silo 
dat men inkijk ervaart. 
 2. In de winter zijn deze bomen kaal en heb je 
sowieso inkijk.  
3. Bovendien wordt het gazon kleiner. En er staat al 
een mooie boom die het prima doet. Elk jaar weer.  
4  De huidige boom geeft al veel afval van zaden, 
bladen enz. Als er 2 bomen bijkomen, komt er nog 
meer afval in voorjaar en najaar. 

Op het nieuwe ontwerp hebben we deze 2 bomen 
weggehaald. 

Groen Het struweel tussen de vreselijk drukke Nielant en 
het gazon moet dichter worden door beplanting. De 
gaten tussen het groen zijn te uitnodigend voor de 
kleine kinderen die op het gazon spelen. Veel te 
gevaarlijk. Onzin dat dit buiten het project valt. Dit is 
revitalisering. 

We hebben hierover navraag gedaan bij de 
groenbeheerder van de gemeente. De inboet van 
struwelen gebeurt aankomend najaar/winter. De 
stroken bosplantsoen worden dan aangevuld of 
verbreedt waar nodig. 

Groen Er worden 4 bomen verwijderd op het Noordeinde. 
Er komt 1 nieuwe voor nummer 8. Graag 2 bomen 
hier planten. Deze bomen moeten op een zodanige 
hoogte zijn dat er geen inkijk is.  

Bij de plaatsing van de bomen houden we  
rekening met de kabels en leidingen in de grond. 
Ook kijken we naar de bovengrondse en 
ondergrondse ruimte. We kunnen hier niet 2 
bomen plaatsen. Deze zouden elkaar belemmeren 
in hun groei. We hebben gekozen voor een 
'Koelreuteria paniculata'. In de meest optimale 
omstandigheden kunnen deze uitgroeien tot 
ongeveer 15 meter. In een woonwijk wordt deze 
bomen ongeveer 5 tot 8 meter hoog. 

Groen De die naast de zijgevel van Silo 16 stonden zijn 
zomaar weggehaald. We hebben liever enkele 
boompjes dan een groenvak.  

We kunnen hier helaas niet meer bomen planten. 
We moeten een bepaalde afstand houden van de 
percelen. Dat kan hier niet.   



Groen Jullie planten 2 bomen om de inkijk te verminderen. 
Dit is op verzoek van een bewoner. Ik zie de 
noodzaak hier niet van. Bomen voegen naar mijn 
idee niets toe. Ook niet voor de inkijk van 
Noordeinde naar de woningen Silo 2 t/m 10. 's 
Winters sowieso niet omdat er dan geen blad meer 
aan de boom zit. Het gazon wordt er zeker ook niet 
beter op. Overigens wel fraaie bomen. 

Op het nieuwe ontwerp hebben we deze 2 bomen 
weggehaald. 

Groen Er komen trottoirbanden om het groenvak bij de 
boom. Hierdoor kan er niet meer over het gras 
gereden worden. Willen jullie wel het grasveld op 
hetzelfde niveau houden als de aanliggende 
bestrating. Dit om bij hevige regenval het overschot 
aan hemelwater de mogelijkheid te geven in het 
gras te laten draineren. Er is een nieuw strookje 
gras toegevoegd tussen parkeerplaats en 
achterzijde Silo. Kleine kinderen spelen hier graag. 
Kan hier iets anders bedacht worden? Bijvoorbeeld 
in het midden van het tegelvlak een strook 
rechthoekig/vierkant laag blijvende struiken. 
Rondom blijven dan gewoon betontegels.  

Het grasveld blijft op straatniveau. Op het nieuwe 
ontwerp hebben we het pad verwijderd. En het 
gazon doorgetrokken. Meerdere bewoners 
vroegen of de verharding bij het plein kan blijven. 
Dit in verband met spelende kinderen. Het plein 
blijft bestrating. Het plantvak naast de 
parkeervakken wijzigt iets van vorm.   

Groen De openheid bij Garf richting de parkzone 
behouden. Deze openheid bestaat uit brandnetels. 
Ons verzoek om ter hoogte van Garf 3 te beplanten. 
Tegenover onze woonkamer wordt nooit iets 
gedaan door de gemeente. We hebben zelf een 
beukenhaag geplaatst. Mensen onderhouden het 
zelf. We willen het wel onderhouden als wij de 
beplanting aanleveren. Achteraan het straatje, voor 
Garf 1 t/m 3. Hoofdzakelijk voor 3. Voordat je het 
pad inloopt. Badblazers komen bijna nooit of doen 
het niet goed. Alle stobben er uit halen.  

De stobben gaan we weghalen. Voor het park 
achter Garf wordt op dit moment een nieuw plan 
gemaakt. De opmerking over het onderhoud 
hebben we doorgegeven  aan de groenbeheerder 
van de gemeente.  



Groen De boom bij Noordeinde 4 geeft veel rommel. Bij het kappen van bomen kijken we naar de 
conditie van de boom. En de ruimte voor het 
herplanten van nieuwe bomen. 

Groen De boom naast Noordeinde 4 is weg.  We hebben de boom van het ontwerp gehaald.  

Groen De 2 toegevoegde bomen op het gras laten 
vervallen. 

Op het nieuwe ontwerp hebben we deze 2 bomen 
weggehaald. 

Groen Het groen naar Nielant dichter maken. Dit is nu 
gevaarlijk voor kinderen.  

We hebben hierover navraag gedaan bij de 
groenbeheerder van de gemeente. De inboet van 
struwelen gebeurt aankomend najaar/winter. De 
stroken bosplantsoen worden dan aangevuld of 
verbreedt waar nodig.. 

Groen Naast Silo 2 stonden 3 bomen. Deze zouden 
weggaan. Er is er maar 1 weggegaan. 

Klopt, er is er maar een gekapt. In het eerste 
bomenplan stonden deze 3 bomen allemaal op 
verwijderen. In het herziende bomenplan is er 
besloten om 2 van de 3 bomen te behouden. We 
hebben dit nagevraagd bij de boombeheerder van 
de gemeente. 

Groen Achter Stulp 16 stonden 3 bomen. Nu komt er maar 
1 terug. 

We kunnen hier niet meer bomen planten 
vanwege de afstand tot de percelen.  

Groen Het groen naast de parkeerplaatsen en naast 
Noordeinde wordt niet bijgehouden.  

We hebben dit doorgegeven aan de 
groenbeheerder van de gemeente. 

Groen Het onderhoud van Scalabor is niet goed. De 
beplanting die er net instond is er uitgehaald.  

We hebben dit doorgegeven aan de 
groenbeheerder van de gemeente. 

Overig Ik vraag me af waarom de gemeente Lingewaard 
mensen inspraak laat doen. De beslissingen zijn al 
lang genomen. Waarom noemt de gemeente het 
opknappen van de buurt? Delen die bij de buurt 
horen vallen buiten de revitalisering.  

De beslissingen zijn zeker nog niet genomen. Dit 
gebeurt pas bij vaststelling in het college. We 
nemen elke opmerking serieus. We kunnen echter 
niet elke opmerking verwerken. Dit proberen we 
toe te lichten in de reactie. Laat het vooral weten 
als de toelichting niet duidelijk is. Het klopt 
inderdaad dat niet alles binnen dit project valt. De 
gemeente heeft ook andere projecten/projecten 
lopen. Deze projecten gelden vaak voor een 
groter gebied dan deze buurt.   



Overig Waarom wordt de trap tussen Noordeinde 5 & 6 
buiten de revitalisering gehouden?  

De bielzen trap wordt vervangen door beton. Dit 
gebeurt buiten de revitalisering om.  

Overig Trapopgang tussen Noordeinde 5 en 6. We zijn al 
10 jaar in overleg met de Gemeente om deze te 
vervangen. Er hier reeds diverse delegaties van 
ambtenaren en collegeleden geweest om dit te 
aanschouwen. Een ieder zegt wacht even. Het 
wordt meegenomen in de revitalisering. Nu is het 
zover en nu wordt het buiten de revitalisering 
gehouden. Waarom valt het erbuiten? 

De bielzen trap wordt vervangen door beton. Dit 
gebeurt buiten de revitalisering om.  

Overig Wij gaan ervan uit dat u de bielzenbankjes op het 
Noordeinde vervangt. Dat hier bankjes komen die 
verhinderen dat er geparkeerd wordt.  

We vervangen de bielzen 'bankjes' door twee 
nieuwe bankjes. 

Overig De Kolk op de Stulp ter hoogte van parkeerplaats 
raakt telkens verstopt. Dit is voortdurend gemeld. Er 
wordt niks meegedaan. Na bezoek van de 
kolkenzuiger is het binnen de kotste keren weer 
verstopt. 

Tijdens de werkzaamheden wordt hiernaar 
gekeken. Kapotte leidingen en/of kolken worden 
vervangen. 

Overig Het probleem van de opgang tussen nummer 5  en 
nummer 6 is al ruim 10 jaar bekend. De toestand 
wordt steeds gevaarlijker. We hebben steeds 
genoegen genomen hebben met de mededeling dat 
het opgelost wordt tijdens de revitalisering. Nu 
meldt u dat het hier buiten valt.  

De bielzen trap wordt vervangen door beton. Dit 
gebeurt buiten de revitalisering om. De 
verwachting is dat de trap dit jaar nog wordt 
vervangen. 

Overig De afwatering van regenwater en riolering is al 
jarenlang een probleem. Weinig reactie van 
gemeente. Gemeente legt verantwoording bij 
huiseigenaren. Terwijl de wortels van bomen in de 
openbare ruimte de boosdoener zijn. 

Tijdens de werkzaamheden wordt hiernaar 
gekeken. Kapotte leidingen en/of kolken worden 
vervangen. Daarnaast laten we bij Silo wortels 
frezen en inlaten vervangen. 

Overig Het onderhoud van de openbare ruimte moet beter. 
Veel onkruid, slechte voetpaden. 

De opmerking over het onkruid hebben we  
doorgegeven aan de groenbeheerder. Onveilige 
bestrating kunt u het beste direct melden bij de 
gemeente. Daarbij hoeft u niet te wachten op 
onderhoud.  



Overig Beter afscherming van de Nielant. Spelende 
kinderen gaan door het struikgewas met alle 
gevaren van dien. 

We hebben hierover navraag gedaan bij de 
groenbeheerder van de gemeente. De inboet van 
struwelen gebeurt aankomend najaar/winter. De 
stroken bosplantsoen worden dan aangevuld of 
verbreedt waar nodig. 

Overig De riolering is slecht. We hebben hier extra aandacht voor. Bijvoorbeeld 
in de Silo. Bladafval zorgt voor verstoppingen. We 
gaan hier vaker vegen.  

Overig Hoe wordt het werk uitgevoerd? Blijven onze 
woningen wel bereikbaar? 

De werkzaamheden worden in kleine stukjes 
tegelijk uitgevoerd. Hierdoor is de duur van de 
overlast per adres beperkt. 

Overig Het hemelwater moet afgevoerd worden. Dit gaat 
nu niet goed.  

Dit is een fout in de aanleg. Dit wordt hersteld.  

Overig Kan er iets gedaan worden aan de betonblokken in 
de scherpe hoeken? Hier wordt nu geregeld schade 
aan auto's door opgelopen.  

De betonnen randen om de plantvakken zijn 
bedoeld om het groen te beschermen. Als we dit 
weghalen wordt het groen kapot gereden. 

Overig Wie moet aanpassingen aan de riolering betalen? Vanaf de woning tot aan de erfgrens is het in 
principe voor rekening van de bewoner. Buiten de 
particuliere erfgrens is voor rekening van de 
gemeente. Kosten vanwege overlast van 
boomwortels van een gemeenteboom zijn voor 
rekening van de eigenaar van het perceel.  

Overig De trap tussen Noordeinde 5 en 6 aanpakken. Net 
zoals trap bij Zuideinde. 

De bielzen trap wordt vervangen door beton. Dit 
gebeurt buiten de revitalisering om.  

Overig Bij Noordeinde 4 kan niet gedraaid worden. Het 
grasveld wordt gebruikt om te draaien.  

We maken de weg een meter breder. 

Overig Achter Silo 12 t/m 16 was een speelterrein. Die was 
opeens weg. Er zou een speelterrein terug komen. 
Kan hier nog wat komen?  

We hebben dit nagevraagd bij de collega die over 
de speelterreinen gaat. Vanwege het dalende 
aantal kinderen kiest de gemeente ervoor om te 
investeren in centrale speelplekken. Zodat 
iedereen op loopafstand een plek heeft om te 
spelen. Er ligt een ingerichte speelplek aan de 



Silo. Daarom komt achter Silo 12 t/m 16 geen 
nieuwe speelplek. 

Overig Ik wil u er op wijzen dat onder de plantenperken 
riolering ligt. Dit om onnodig lostrekken tijdens het 
graven te voorkomen. Wordt de riolering van de 
erfgrens van de woningen tot de inlaat van de 
hoofdputten onder de Silo vervangen? Op diverse 
plaatsen zijn verstopping geconstateerd door 
wortelgroei. Volgens mij klopt het riooloverzicht hier 
niet.  

Tijdens de werkzaamheden laten de wortels 
frezen. Ook laten we inlaten vervangen. Dit zijn de 
kleine buizen die op de hoofdbuis zitten. 

Parkeren Er is gebrek aan parkeerruimte. Dit komt mede door 
de aanleg van 2 oplaadplekken voor elektrische 
auto's. Kunnen er meer plekken komen tussen 
Noordeinde en Silo? 

Vanwege de beperkte beschikbare ruimte kunnen 
we niet meer parkeerplaatsen maken. 

Verkeersveiligheid Er komt een drempel in het begin van de Silo. Het 
hard rijden begint al op de Nielant. Met name vanaf 
de rotonde bij de Ing. Molsweg. Kan de snelheid er 
vanaf daar al niet uit gehaald worden? De kruising 
Silo/Grevenveld/Nielant is een belangrijke 
oversteekplaats voor wandelaars en fietser. Dan 
word het misschien ook veiliger bij de stoplichten 
die een stukje verderop de Nielant staan. 

De Nielant valt buiten de scope van dit project. 
Aan het begin van de Silo komt inderdaad een 
drempel. In combinatie met de nieuwe klinkers 
verwachten we dat de snelheid aanzienlijk 
teruggedrongen wordt. 

 Overig Worden de wortels gefreesd vanaf het hoofdriool tot 
de erfgrens van de bewoner? 

Dit klopt. 

 


